

Hon. Mr. Ryan said it was evident from the praises lavished on our Lighthouses that while our present Minister of Marine remained at the head of the Department, that our "lights would not be hid under a bushel," (laughter.) As regarded this Bill, the more it was explained the more questionable some of the clauses appeared to him, and he should like to be informed whether the effect of the third clause would not be to deprive the Trinity Houses of Quebec and Montreal of the functions they have so long exercised. As regarded the length to which this debate was extended, he thought it a matter of regret that so much eloquence had been expended while the House was in Committee; for if he was rightly informed, debates, while in Committees of the Whole, were not usually reported, and he hoped the attention of the Committee on reporting the debates would be given to this point. He noticed that there was only one reporter in the gallery, and that reporter had just risen from what appeared to be a quiet slumber, whilst his friend the Minister of Marine and others had been charming the House with eloquent speeches, (hear, hear, and laughter.) He did not know whether the speeches had been too much for the reporter—perhaps they had had a soporific effect, (hear, hear, and laughter.) However, his hon. friends might just as well have been addressing the chairman alone, for the speech, he feared, would not be reported. Perhaps this was just as well, for its appearance in the newspapers would certainly have alarmed the Trinity Houses of Quebec and Montreal, whose important functions the Minister seemed disposed to sweep away.

Hon. Mr. Mitchell said it was only proposed to take from the Trinity Houses the power of construction, and that they would still have many of their powers and duties.

In answer to an honourable member,

Hon. Mr. Mitchell was understood to say that it was not intended to have officers in the Marine Department specially to look after construction; such works could be in charge of the Inspectors.

Hon. Mr. Sanborn then moved that the Committee report progress.

The House then adjourned.

L'honorable M. Ryan dit qu'à entendre chanter ainsi la louange de nos phares, il faut croire qu'aussi longtemps que le présent ministre de la Marine sera chargé de ce portefeuille, nous ne «mettrons pas la lumière sous le boisseau» (rires). Quant au bill à l'étude, plus on l'explique, plus certains articles lui semblent de valeur douteuse. Il veut savoir si le troisième article enlèverait aux Maisons de la Trinité du Québec et Montréal, les fonctions qu'elles exercent depuis si longtemps. Quant au prolongement de ce débat, il juge qu'il est malheureux que tant d'éloquence ait été dépensée en comité, car d'après ses renseignements, les délibérations des comités ne sont habituellement pas rapportées, et il espère que le Comité des comptes rendus de la Chambre étudiera cette question. Il constate qu'il y a seulement un sténographe dans la tribune et que ce dernier vient justement, il semble, de s'éveiller d'un profond sommeil pendant que son ami le ministre de la Marine et les autres charmaient la Chambre avec leurs discours (bravo! rires). Il ignore si ces discours ont subjugués le sténographe—peut-être ont-ils des propriétés soporifiques (bravo! rires). Toutefois, ses honorables collègues auraient peut-être dû adresser leurs discours au Président seulement, car les discours ne seront pas consignés. Peut-être vaut-il mieux ainsi, car si ces propos sont publiés dans les journaux, ils effrayeront sûrement les Maisons de la Trinité de Québec et Montréal que le ministre est disposé à priver de leurs importantes fonctions.

L'honorable M. Mitchell précise que les Maisons de la Trinité ne seraient privées que de leurs fonctions de construction, mais qu'elles conserveraient le reste de leurs pouvoirs et fonctions.

En réponse à la question d'un honorable sénateur,

L'honorable M. Mitchell fait savoir qu'il n'est pas prévu d'affecter des gens de son ministère spécialement à la construction: ces travaux relèveront des inspecteurs.

L'honorable M. Sanborn propose alors que le Comité fasse rapport de l'état de la question.

La séance est levée.